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Sabol od januára povedie obe nemocnice v Šaci: Najväčší benefit budú mať pacienti

Preberanie agendy prebieha hladko, vraví.

Profesor František Sabol od 1. januára 2025 povedie Kardiocentrum AGEL a Nemocnicu AGEL Košice-Šaca.

"Budeme tak môcť ešte efektívnejšie využívať priestorové kapacity, zlepšiť využitie špičkovej prístrojovej techniky, ktorou sú obe
nemocnice vybavené, a, samozrejme, ďalej sa bude rozvíjať spolupráca odborníkov z oboch nemocníc. Je to ďalší krok k efektívnej
integrovanej manažovanej zdravotnej starostlivosti."

Vraví, že akcionár schválil nevídanú privátnu investíciu do rozvoja nemocníc v Šaci. "Budeme stavať, pristavovať, rekonštruovať, zakladať
a rozvíjať nové medicínske činnosti."

Pán generálny riaditeľ, gratulujem k novej pozícii. Ako ste prijali ponuku prevziať aj riadenie Nemocnice AGEL Košice-Šaca?

F.S: Ďakujem. Ponuka spojená s dôverou a zodpovednosťou je sama o sebe zaväzujúca. Hlavnou témou rokovania s akcionárom a
vedením spoločnosti bola budúcnosť oboch nemocníc, spojená s výstavbou ďalšej budovy, s cieľom vybudovať nemocnicu vyššieho typu.
Aktuálne si postupne preberám jednotlivé dokumenty týkajúce sa nemocnice a absolvoval som už stretnutie so zamestnancami
Nemocnice AGEL Košice-Šaca. Môžem skonštatovať, že preberanie agendy prebieha hladko, bez problémov. Nepochybujem, že spolu s
tímom ľudí v mojom okolí budeme od prvého dňa systematicky a cieľavedome posilňovať všetky možnosti na synergiu aktuálne oboch
najúspešnejších slovenských nemocníc.

Narážate asi na víťazstvo Kardiocentra AGEL Košice-Šaca v ankete spokojnosti dvoch najväčších zdravotných poisťovní a v poradí
šieste víťazstvo Nemocnice AGEL Košice-Šaca v kategórii všeobecných nemocníc, ktoré každoročne vyhodnocuje agentúra INEKO?

F.S: Áno a som presvedčený, že ide o slovenský unikát, z ktorého najväčší benefit majú a budú mať pacienti.

Vynára sa otázka, či môže jeden manažér efektívne riadiť dve nemocnice?

F.S: Použijem príklad z môjho obľúbeného futbalu. Aj hráči svetových veľkoklubov hrávajú za svoju reprezentáciu, tešia sa na to a chcú
byť úspešní, teda bojujú za dva rôzne tímy. Robia tak dobré meno nielen svojmu klubu, ale aj krajine, ktorú reprezentujú.

(zdroj: Archív)

Predsa len, sú to rozdielne typy poskytovateľov, vysokošpecializovaná nemocnica - Kardiocentrum AGEL Košice-Šaca a všeobecná
Nemocnica AGEL Košice-Šaca.

F.S: Viete, svoju manažérsku dráhu som začal pred viac ako 30 rokmi ako námestník v terajšej UNLP, potom som takmer 18 rokov riadil
štátny špecializovaný kardiovaskulárny ústav. Súbežne som vykonával niekoľko rokov aj funkciu prodekana LF UPJŠ. Bol som prvým
prednostom kliniky srdcovej chirurgie tak v štátnom a teraz aj v súkromnom Kardiocentre. Košickí športoví fanúšikovia ma stretávali aj v
športovej hale, kde som bol pár rokov aj prezidentom veľmi úspešného mužského basketbalového klubu, s ktorým sme získali a aj
obhájili slovenský pohár. Prečo to všetko spomínam? Podľa mojej skúsenosti sú základné princípy riadenia, ktoré sú podmienkou
úspechu, identické pre všetky oblasti. Musíte byť ochotní pracovať viac, ako ostatní, byť prísni na seba, ale aj na druhých. Držať slovo,
myslieť racionálne, mať víziu a nebáť sa povedať nie. Ešte jednu dôležitú vec som sa za tie roky naučil, ktorú nenájdete v učebniciach.
Rozprávajte sa s ľuďmi, počúvajte ich a hovorte im pravdu. Inak vo vás nebudú veriť a tým pádom ani v projekt, ktorý realizujete, či v
inštitúciu, ktorú reprezentujete.

Vidíte v tejto forme „dvojitého riadenia“ aj určité výhody?

F.S: Nepochybne áno. V Šaci nemáme pred sebou žiadne tajnosti, viacero členov manažérskeho tímu sa bude určitou formou
spolupodieľať na riadení oboch nemocníc, napríklad medicínsky riaditeľ Kardiocentra je aj v predstavenstve Nemocnice AGEL
Košice-Šaca a naopak. Členovia riadiaceho tímu budú mať možnosť spoznávať procesy oboch nemocníc a následne optimalizovať
jednotlivé činnosti, v ktorých sa nemocnice líšia. Budeme tak môcť ešte efektívnejšie využívať priestorové kapacity, zlepšiť využitie
špičkovej prístrojovej techniky, ktorou sú obe nemocnice vybavené, a, samozrejme, ďalej sa bude rozvíjať spolupráca odborníkov z
oboch nemocníc. Je to ďalší krok k efektívnej integrovanej manažovanej zdravotnej starostlivosti.

Horúcou témou dneška je veľké množstvo výpovedí slovenských lekárov na podporu požiadaviek LOZ, aká je situácia v Kardiocentre a
Nemocnici AGEL Košice-Šaca?
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F.S: Z 334 lekárov, ktorí v oboch nemocniciach pracujú, nepodal z Kardiocentra výpoveď ani jeden lekár a z Nemocnice AGEL
Košice-Šaca 1 lekárka.

Ako si to vysvetľujete?

F.S: Je to určite súhra viacerých faktorov. Myslím, že môžem s pocitom hrdosti povedať, že máme racionálne zmýšľajúcich, lojálnych a
medicíne oddaných lekárov. Zdá sa aj, že vďaka pro-zamestnaneckej filozofii manažmentu majú dôveru k spoločnosti AGEL a jej
akcionárovi.

Je o vás známe, že ešte pred ukončením projektu uvažujete už nad ďalším. Prezraďte niečo zo svojich snov a vízií na obdobie
najbližších rokov.

F.S: Na úvod by som rád zdôraznil, že akýkoľvek z projektov, prípadne vízií, by ostali v rovine snov, ak by nenašli pochopenie a podporu
zo strany akcionára. Môžem prezradiť, že sa v tzv. Košickom AGEL klastri budú diať veľké veci. Akcionár schválil nevídanú privátnu
investíciu do rozvoja nemocníc v Šaci. Budeme stavať, pristavovať, rekonštruovať, zakladať a rozvíjať nové medicínske činnosti. Nedávno
bola spoločnosť AGEL po prísnom audite prijatá do klubu európskych súkromných nemocníc UEHP. Ak chcete byť členom elitného klubu,
nestačí splniť podmienky na prijatie, pre udržanie je nevyhnutné tvrdo pracovať na neustálom zvyšovaní kvality a efektivity pri
poskytovaní zdravotnej starostlivosti, zavádzaní špičkových technológií a inovatívnych medicínskych postupov.

(zdroj: Archív)

Rozumiem, že nechcete prezrádzať detaily, ale môžete byť, prosím, aspoň trochu konkrétnejší?

F.S: Pred letom budúceho roka spustíme prevádzku už ohlasovaného fotónového CT prístroja. Vďaka nemu budeme schopní množstvo
pacientov s ochorením srdca diagnostikovať aj bez potreby intervenčnej diagnostiky. Žiadne zo slovenských kardiocentier tento typ
revolučného prístroja nemá k dispozícii a nepochybujem, že zdravotné poisťovne a pacienti budú mať o toto neinvazívne vyšetrenie veľký
záujem. O konkrétnom termíne spustenia prevádzky, ako aj o možnostiach objednania sa na vyšetrenie, budeme širokú verejnosť ešte
detailne informovať. Pripravujeme aj obstaranie nového špičkového prístroja magnetickej rezonancie, vhodnej na vyšetrenie všetkých
orgánových systémov, vrátane srdca.

Pripravujete v rámci rozvoja Nemocnice AGEL Košice-Šaca aj nové medicínske programy?

F.S: Samozrejme, veď spoločnosť AGEL je jednotkou v zavádzaní inovácií. Môžem prezradiť, že pracujeme napríklad na koncepcii
spustenia nového medicínskeho programu, ktorý v košickom regióne poskytuje iba jedno pracovisko, zatiaľ čo napríklad v bratislavskom
regióne je takýchto pracovísk šesť. Naším cieľom je zabezpečiť Východniarom lepšiu dostupnosť a ponúknuť modernú a progresívnu
alternatívu tejto služby.

Jedným z medicínskych programov, v ktorých získala Nemocnica AGEL Košice-Šaca výbornú povesť aj za hranicami východného
Slovenska, je oblasť športovej medicíny. Aký význam prikladáte jej rozvoju?

F.S: Lekárov z Nemocnice AGEL Košice-Šaca vídavajú športoví fanúšikovia už dlhé roky pravidelne na lavičkách našich extraligových,
ale aj reprezentačných tímov. Ako jediní v regióne východného Slovenska poskytujeme športovcom detského aj dospelého veku
komplexné služby športovej medicíny. Malým aj veľkým športovcom je k dispozícii tím špecialistov v oblasti ortopédie, traumatológie,
chirurgie, rehabilitácie, kardiológie, internej medicíny či telovýchovného lekárstva. Ako jediní na Slovensku sme od roku 2016 nositeľmi
prestížneho titulu FIFA Medical Centre of Excellence. Nemocnica AGEL Košice-Šaca sa týmto ocenením dostala do spoločnosti
najprestížnejších svetových športovo-medicínskych centier. V podpore a rozvoji športovej medicíny budeme, samozrejme, pokračovať
ďalej, pripravujeme zavedenie viacerých unikátnych diagnostických metodík, o ich spustení budeme našich športovcov, ale aj širokú
verejnosť ešte podrobne informovať.

V poslednom období sa o nemocniciach v Šaci hovorí často v spojitosti s robotickou medicínou. Môžete, prosím, čitateľom povedať o
vašich plánoch v oblasti robotickej medicíny?

F.S: Robotika v medicíne predstavuje jednu z najdôležitejších inovácií modernej zdravotnej starostlivosti, ktorá neustále posúva hranice 
diagnostiky, liečby a starostlivosti o pacientov. Jej prínos spočíva v kombinácii presnosti, efektivity a minimalizácie rizík, čo umožňuje 
lekárom vykonávať zákroky a postupy s vyššou presnosťou a bezpečnosťou. V Kardiocentre sme prvú roboticky asistovanú operáciu 
srdca vykonali v auguste 2023. Na jeseň 2024 boli spustené v Nemocnici AGEL Košice-Šaca programy roboticky asistovaných 
chirurgických, gynekologických a urologických operácií. Výsledky operácií sú zatiaľ výborné a robotika sa stala rutinnou súčasťou 
medicínskeho života v Šaci. V roku 2025 v Kardiocentre plánujeme rozšírenie spektra robotických výkonov na operácie srdcových 
chlopní, vrodených chýb srdca a porúch rytmu. Pre pacientky v Nemocnici AGEL Košice-Šaca začneme v rámci robotiky vykonávať 
urologické a gynekologické operácie a liečbu endometriózy. Robotický tím lekárov Chirurgickej kliniky začne s komplexnými výkonmi na 
čreve a konečníku a kolegovia z Urocentra rozšíria spektrum výkonov o operácie na močovom mechúre a na močovodoch. 
Komplexnosťou realizovaných výkonov sa v Šaci stávame jedným z lídrov robotiky na Slovensku. Verím, že poskytovatelia, ktorí sa
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rozvoju robotiky na Slovensku venujú, sa už v blízkej budúcnosti dočkajú za tieto úkony zo strany zdravotných poisťovní aj adekvátnej
úhrady v rámci systému DRG. Nepochybujem, že o pár rokov sa dostaneme do situácie, kedy na uspokojenie záujmu o robotické výkony
budeme v Šaci nútení uvažovať o obstaraní aj druhého operačného robota.

(zdroj: Archív)

Vzhľadom na to, že ste dlhoročným „srdciarom“, mohlo by sa zdať, že budete viac prihliadať na záujmy vášho ďalšieho dieťaťa -
Kardiocentra. Je tomu tak?

F.S: Nie je to pravda. Od prvého januára 2025 začneme pracovať na procesoch výstavby, rozširovania a ďalšieho skvalitňovania
medicínskej činnosti rovnako v oboch zdravotníckych zariadeniach. Obrovskou výhodou pre pacientov a takisto personál oboch
nemocníc je, že všetky medicínske činnosti, ktoré sú navzájom previazané, sú na jednej adrese. Toto je jeden z veľkých benefitov oproti
všetkým trom štátnym kardiovaskulárnym ústavom a takisto, naopak, jedinečným benefitom pre Nemocnicu AGEL Košice-Šaca.

Pán profesor, máme obdobie adventu, blížia sa sviatky, čo by ste chceli odkázať našim čitateľom na záver?

F.S: Všetkým vašim čitateľom prajem milostiplné vianočné sviatky plné pokoja, lásky, vzájomného porozumenia a nech si počas sviatkov
a v celom budúcom roku chránia a zachovajú svoje zdravie. Lebo zdravie je dar, ktorý si často začneme skutočne vážiť až vo chvíli, keď
ho strácame. Pre pacientov v nemocniciach plynie čas v období sviatkov dvakrát tak pomaly a odlúčenie od najbližších je ešte
bolestnejšie, ako obyčajne. Pri všetkej pokore a skromnosti môžem s pokojným svedomím povedať, že naši lekári, sestry a celý personál
robia všetko pre to, aby sa cítili pacienti u nás nielen v bezpečí, ale vnímali aj rodinnú atmosféru, na ktorej si v Šaci tak veľmi zakladáme.
Som na nich hrdý a aj touto formou im za skvelú prácu ďakujem. Ešte raz, požehnané sviatky všetkým.

Autor: (RED)
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Košice plánujú racionalizáciu mestských častí, priniesla by úsporu miliónov eur

Košice Spravodajstvo

Oponenti však varujú pred stratou miestnej identity a dostupnosti služieb pre občanov.

Optimalizácia počtu mestských častí (MČ) v Košiciach by mohla priniesť úsporu miliónov eur ročne. Uviedol to poslanec Národnej rady
SR Igor Šimko, ktorý spolu s poslancom Andrejom Sitkárom pripravujú návrh na racionalizáciu MČ v metropole východu.

Výšku úspory odhaduje na základe údajov, ktoré mu poskytli mestské časti a ďalšie subjekty, ktoré oslovil. Zoštíhlenie aparátu mesta
spolu s väčšími kompetenciami pre MČ je podľa poslanca cestou, ako dosiahnuť elimináciu sporov medzi mestskými časťami, ktorých
starostovia sú vo viacerých prípadoch aj mestskými poslancami, a mestom. Podotkol, že MČ bojujú najmä o prostriedky, ktoré potrebujú
na vykonávanie kompetencií.

„Receptom je dať ušetrené peniaze z optimalizácie MČ priamo mestským častiam,“ uviedol.

Šimko operuje aj s myšlienkou, že by po úspore na 18 starostoch bolo vhodné mať na meste ďalšieho viceprimátora, ktorý by mohol po
zmene vyvažovať potreby zostávajúcich šiestich mestských častí a možnosti rozpočtu mesta, ale napríklad aj to, ako možno spájať
potreby mesta a MČ smerom k štátu.

„Čiže mať možno styčného dôstojníka, ktorý bude prenášať tieto potreby ľudí priamo do manažmentu a otvoriť aj kompetencie, po ktorých
starostovia volajú. Nemá to byť človek, ktorý bude riešiť x ďalších vecí, od kultúry pomaly po vtáčie búdky,“ podotkol Šimko.

Na margo mandátu poslanca mestského zastupiteľstva Šimko skonštatoval, že nepovažuje za logické, aby starostovia, ktorí neraz majú v
kluboch ďalších poslancov, rozhodujú a účelovo blokujú ako pôjdu rozdelené prostriedky medzi mestské časti.

„Ak je niekto starostom mestskej časti, mal by dbať na svoju mestskú časť, ale ak je niekto mestským poslancom, rozhoduje o meste cez
inú optiku,“ poznamenal.

Dodal, že nezlučiteľnosť funkcií poslanca mesta a starostu mestskej časti má spracovanú v návrhu zákona.

„Môže kandidovať na obe pozície, a potom sa rozhodnúť, ktorú z nich príjme, ak prejde na obe,“ pripomenul, že ide zatiaľ iba o návrh.

Ilustračná fotografia / KOŠICE ONLINE

Šimko navrhuje rozdeliť Košice na šesť mestských častí, pričom štyri z nich by mali kopírovať súčasné okresy — Košice I až IV a
samostatnými mestskými časťami by mali ostať Staré mesto a Luník IX. To, prečo by mal byť Luník IX. samostatnou mestskou časťou
zdôvodnil Šimko jednak tým, aby ostatné obyvateľstvo mesta nedoplácalo na občanov, ktorí neraz neplatia mestské dane či poplatky za
odpad. Podotkol, že napríklad pri elektrine či vode sa podarilo tieto problémy čiastočne ošetriť projektmi.

„Myslím si, že väčšinové obyvateľstvo v Košiciach nechce doplácať na niečiu nezodpovednosť,“ poznamenal, že voči neplatičom, ktorí
nie sú schopní ani ochotní splácať záväzky, je ťažké vyvodiť finančnú zodpovednosť.

„Preto si myslím, že Luník IX. by mal mať samostatné postavenie. Nie z pohľadu etnicity, ale nákladovosti,“ argumentoval tiež potrebou
väčšej blízkosti medzi samosprávou a komunitou za účelom efektívnejšej integrácie marginalizovaného obyvateľstva.

„Luník IX by mohol byť efektívne spravovaný, ak bude mať svoje vedenie a nebude odkázaný na riadenie zo vzdialenejšieho mestského
úradu či magistrátu,“ nazdáva sa.

To, že Staré mesto by malo ostať samostatnou jednotkou Šimko zdôvodnil tým, že ide o časť, ktorá zahŕňa najmä historické centrum s
mnohými pamiatkami a turisticky príťažlivými miestami, a tiež hotelmi a nočnými podnikmi, ktoré podľa neho potrebuje určitú autonómiu.

V súvislosti s malými mestskými časťami Šimko poznamenal, že z pohľadu nákladovosti sú menším problémom.

„Integrovaním nákladov napríklad dvoch veľkých mestských častí by sa docielila oveľa väčšia úspora ako integrovaním trebárs
niekoľkých menších MČ,“ vraví.

Racionalizácia podľa neho musí byť radikálnejšia, než napríklad okresanie počtu mestských častí na polovicu. Zostávajúce mestské
časti, ktoré po nej zostanú, by ju mali podľa Šimka pocítiť z finančného hľadiska. Veľké úspory sú podľa neho možné práve na veľkých
mestských častiach.
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„Samozrejme, aj tie malé musia byť do toho zakomponované,“ zdôraznil.

Luník IX. / TASR

Práve to podľa neho zachytáva idea vicestarostov veľkých mestských častí, ktoré by vznikli v prípade úspešnosti jeho návrhu. Na
každých začatých 30-tisíc obyvateľov veľkej mestskej časti by pripadol jeden vicestarosta.

Sídla úradov novovzniknutých mestských častí by mohli byť v úradoch pôvodne najväčšej mestskej časti, kde by bola aj matrika.
Pôvodné menšie úrady by ale mohli ostať zachované ako budovy služieb ľuďom, no okresal by sa ich personálny substrát — napríklad
na jednu osobu pre prvý kontakt. Budovy by tiež mohli fungovať ako denné stacionáre pre seniorov, miesta pre konanie detských krúžkov
či stretnutia miestnej komunity.

„Dnes sú to len úrady, kam ľudia chodia najmä keď potrebujú niečo vybaviť či zistiť. Pritom sú to miesta, ktoré patria obyvateľom
mestskej časti,“ vraví Šimko.

O svojom návrhu podľa vlastných slov diskutoval s niektorými poslaneckými klubmi v meste.

„Podporu to do nejakej miery má, ak sa nerozhoduje priamo o nich,“ vyjadril sa.

Je tiež toho názoru, že ak by sa v mestskom zastupiteľstve ocitol akýkoľvek návrh optimalizácie, bez ohľadu na to, kto by bol jeho
autorom, poslanci, ktorí zastávajú funkcie aj v MČ „proti sebe nerozhodnú“. Riešenie vidí v zmene Zákona o Meste Košice na pôde
Národnej rady SR.

„V koalícii o tom diskutujeme, ale tým, že to zatiaľ nie je definitívne na koaličnej rade, tak dnes na to nemám „pečiatku“, že to pôjde
ďalej,“ zdôraznil ale, že nevidí prekážku, pre ktorú by takýto návrh nemohol prejsť.

Ak by so Sitkárom návrh v Národnej rade SR napokon podali, je podľa Šimka potrebné, aby bol v prvom čítaní už na jar budúceho roka.
Najbližšie komunálne voľby sa uskutočnia na jeseň 2026.

Košice majú v súčasnosti 22 mestských častí. Mesto má podľa výsledkov posledného sčítania necelých 230-tisíc obyvateľov. Mesto
pripravuje v spolupráci s univerzitami analýzu súčasného usporiadania, tiež by chceli nájsť riešenie pre lepšie a efektívnejšie fungovanie.
Na analýze mesto spolupracuje s Právnickou fakultou aj Fakultou verejnej správy UPJŠ v Košiciach, a tiež s Ekonomickou fakultou
TUKE, s ktorými podpísalo aj memorandum o spolupráci na tejto analýze.

V prvej fáze projektu bude súčasný model dôsledne analyzovaný, s cieľom zistiť, aká je ekonomická náročnosť a kvalita výkonu
kompetencií v mestských častiach, hodnotená by mala byť aj transparentnosť financovania. Podľa výsledkov analýzy by mal byť
spracovaný návrh optimálneho fungovania samosprávy, ktorý by mal zlepšiť jej hospodárenie aj efektívnosť.

Navrhnuté by mali byť aj legislatívne kroky, ktoré budú potrebné na implementáciu modelu. Zabezpečená by mala byť odborná
oponentúra aj komunikácia so zástupcami samosprávy. Informovaná bude aj verejnosť. S návrhom redukcie mestských častí prišiel pred
časom aj Košický klub v mestskom zastupiteľstve.

Zdroj: SITA

https://mediaboard.com/
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VIDEO: Zbierku košickej univerzity prerušila neočakávaná situácia, aj napriek tomu prispejú ku krajším Vianociam v Oáze

Alexandra Hrešková • 22 december 2024, 10:00

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach odovzdala vyzbierané potraviny

Foto: Facebook/Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach odovzdala riaditeľovi neziskovej organizácie Oáza – Nádej pre nový život Petrovi
Gombitovi viac ako 300 kilogramov potravín pre jej obyvateľov v Bernátovciach.

Zbierka prebiehala počas novembra a decembra na 17 zberných miestach na fakultách a pracoviskách košickej univerzity. Na Univerzite
Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach bola od 22. novembra vyhlásená vianočná zbierka trvanlivých potravín.

„ Od našich zamestnancov, študentov a ďalších dobrovoľníkov sme vyzbierali množstvo trvanlivých potravín, kozmetiky, hračiek či iných
darčekov s cieľom darovať ich obyvateľkám a obyvateľom Oázy a spríjemniť im obdobie Vianoc, “ uviedla v mene univerzity hovorkyňa
Laura Hoľanová.

Zbierku prerušila neočakávaná situácia

Zbierku z dôvodu bezpečnostných opatrení, ktoré súviseli s prijatím výhražných emailov, museli 6. decembra predčasne ukončiť. Aj
napriek tomu sa im podarilo vyzbierať uspokojivé množstvo potravín a ďalších darov.

Vyzbierané potraviny oficiálne odovzdala prorektorka pre akademické kvalifikácie a doktorandské štúdium profesorka Monika Halánová
vo vestibule Rektorátu na Šrobárovej.

Aj vďaka nim budú Vianoce v Oáze štedrejšie

„ Univerzita Pavla Jozefa Šafárika má dlhoročnú skúsenosť s pomáhaním slabším. Myslím si, žeby to malo byť náplňou každej univerzity i
iných väčších organizácií, aby tí, ktorí majú momentálne dostatok, pomohli tým, ktorí trpia nedostatkom,“ vyjadrila sa Halánová.

Očakávanie, ktoré mali po predchádzajúcich skúsenostiach, neboli preto úplne naplnené z dôvodu skoršieho ukončenia, ale aj napriek
tomu vyzbierali 21 krabíc plných trvanlivých potravín, cukroviniek a hračiek pre deti.

Za túto štedrosť vyjadrila prorektorka obrovské poďakovanie všetkým zamestnancom a študentom Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach, ktorí sa do tejto zbierky zapojili.

Na vianočnom stole v Bernátovciach nebude vďaka zbierke chýbať sušené ovocie, med, čaj či káva alebo sladké pečivo vďaka
vyzbieraným prísadám na pečenie.

Má obrovskú radosť z toho, že myslia na druhých

„ Veľmi ma potešilo, že sa nám podarilo nadviazať s univerzitou užšiu spoluprácu. To, že nenecháme jeden druhého bez pomoci, je
istota, láska, to dobro v ľuďoch, že popri vlastných starostiach v práci a pri štúdiu myslia na druhých, ktorí sú na tom horšie, slabšie, trpia
nedostatkom jedla alebo nemajú kde bývať, “ skonštatoval riaditeľ Oázy, rímskokatolícky kňaz a farár Peter Gombita, ktorý osobne
prevzal vyzbierané dary na pôde univerzity.

Zo svojich skúseností môže povedať, že nezištná pomoc druhým robí krajší a lepší život nielen tým, ktorým je pomoc venovaná, ale aj
tým, ktorí túto pomoc poskytli.

Cieľom pomoci druhým je nielen nasýti žalúdok tých, ktorí strádajú, ale aj dušu a srdce. Práve obdobie vianočných sviatkov povzbudzuje
ľudí urobiť niečo pre iných.

Vianočná zbierka bola v poradí už tretím charitatívnym podujatím organizovaným v spolupráci s Oázou, prvú zbierku trvanlivých a
čerstvých potravín zrealizovali pred veľkonočnými sviatkami koncom marca tohto roku.

Autor: mediak, s. r. o.
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